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AKTUALITY Z OBCE 

 

 Úprava křižovatky u Sůvů – v únoru proběhne kolaudace. Poté zbývají 
ještě administrativní záležitosti, na jaře osetí, „kosmetické“ úpravy  
a můžeme si odškrtnout. 

 Knihovna – žádost o dotaci na přestavbu volných prostor u současného 
obecního úřadu a prodejny nám byla schválena, a to ve výši 1.144.000,- 
Kč! Nyní probíhá ještě detailní úprava výkazu výměr a bude vyhlášeno 
výběrové řízení na stavební práce.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Poté nás budou čekat bezbariérové prostory, už nyní modernizovaný 
knihovnický systém, vyhledávací katalog propojený s ostatními knihovnami 
a krásné místo k setkávání. Třeba se sousedkou u kávy a knížky nebo 
setkání maminek s dětmi v dětském koutku. Hezká oslava výročí 110 let 
založení obecní knihovny! 
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 Hřbitov Chuchelna – stavba zdi má stavební povolení a bude se 
pokračovat na jaře. Nasmlouvaná společnost dělá svoji práci precizně, tak 
se snad dočkáme zdi, která bude důstojná pietnímu místu.  

Původní brána bude zrenovována, práce jsou již objednány  
u p. Mansfelda. Cena 27.600,- Kč. 

Vysazený živý plot z tisu byl na zimu zahnojen. 

Ve vnitřní úpravě hřbitova budeme nadále pokračovat – další osazení 
okrasnými keři, úprava cestiček, nová nádrž na vodu, zábradlí podél cesty 
na hřbitov... Dveře do kaple a vnitřní oltář je již opraven. 

 Dětské hřiště a workoutové hřiště – prvky na dětské hřiště, které bude vedle 
koupaliště, jsou již u nás uskladněny a budou namontovány na jaře, hned 
jak počasí dovolí. Naskladněné prvky jsou přímo určené do svahu, menší 
terénní úpravy budeme muset udělat pro sezení, houpací prvky  
a případné pískoviště. Vybíráme prvky i na workoutové hřiště. 

 Chodník Chuchelna-Semily – je ve fázi stavebního povolení. Samostatně 
vedený projekt z naší strany – jednotná kanalizace pod chodníkem, je již 
povolen. Hrubý odhad nákladů jen kanalizace je 16 milionů korun. Do 
jednotné kanalizace se budou moci napojit domy s čistírnou odpadních 
vod nebo s tříkomorovým septikem s filtrem. Odhad stavby je rok 2024, vše 
záleží i na možnostech dotací, bez kterých bychom chodník nezvládli 
postavit.  

 Oprava opěrné zdi u koupaliště a sousedního domu (Košťálovi) – je ve fázi 
stavebního povolení. Opěrná zeď bude ve variantě gabionů.  Hrubý 
odhad nákladů stavby jsou 2 miliony korun. 

 Koupaliště – hned zjara bude bazén zrenovován novým nátěrem  
a brouzdaliště opraveno. U malého bazénu již proběhly drenážní úpravy. 

Současný nájemce koupaliště i hřiště pokračuje v provozu. 

 Chodník k zahradě MŠ – nepodařilo se získat podpis jednoho vlastníka, 
proto chodník bude ukončen o něco blíž, než se předpokládalo. I tak 
zajistíme chodník v nejnebezpečnějším místě. Projektová dokumentace 
stále ještě není hotová. 

 Veřejné osvětlení – z úsporných důvodů je objednáno nastavení regulace 
všech světel. Od 23 do 4 hodin bude osvícení utlumeno. Při hlavní silnici 
méně, na vedlejších komunikacích bude tlumení maximální.  

 Veřejné osvětlení v horní části Chuchelny – akce je téměř 
hotová, zbývá pár nedodělků, které můžeme dokončit až bude 
hotovo i na straně ČEZu (resp. VČEM) – pro nás nejzásadnější – 
odstranění nepotřebných sloupů ze zahrad. Již nyní je však 
osvětlení funkční a nově zbudované osvětlení v zatáčce  
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u Zázvorků zvýšilo bezpečnost dosud neosvětleného úseku 
komunikace. 

 Veřejné osvětlení na Slapě – na nově instalovaných lampách 
proběhne ještě úprava náklonu a případná montáž clonek.  

 Akce ČEZu v oblasti Kamínka – Slap – v této oblasti proběhne výměna 
kabeláže a sloupů. S tím tedy souvisí opět i naše veřejné osvětlení. V plánu 
je jednožilní kabeláž, to znamená menší poruchovost a minimalizace 
výpadků veřejného osvětlení jako je to nyní při každém větším větru. 

 Dopravní značení na Slapě – na žádost obyvatel bude upraveno dopravní 
značení. Žádost obce s umístěním nového dopravního značení „Zóna 30“, 
montáž retardérů a označení začátku obce, byla odeslána na MěÚ Semily 
– odbor dopravy. Čekáme na vyjádření.  

 Prodejna – letos bychom chtěli vyřešit výlohy a opravit vstup před 
prodejnou. 

 Obecní bytovka – pracujeme na výměně rozvodů vody. Staré již dosloužily, 
dáváme je do plastu.  

 Lom Chuchelna – od Eurovie jsme si vyžádali hydrogeologický posudek, 
který byl kdysi zpracován. Bohužel jsme nebyli úspěšní. Zažádali jsme proto 
Státní geologickou službu a jeden z posudků, který byl v minulosti 
vypracován, jsme získali. Ten jsme přeposlali hydrogeologovi na posouzení  
a čekáme na jeho vyjádření. 

Před Vánoci proběhlo setkání se zástupcem společnosti Eurovia, který opět 
potvrdil, že v roce 2024, kdy končí současný režim utlumení lomu, požádají 
o prodloužení současného útlumu. 

 Radary v obci – na Odbor dopravy MěÚ Semily byla odeslána žádost  
o souhlas s instalací informačních radarů, které přispějí k bezpečnosti 
chodců na hlavní komunikaci. Radary plánujeme umístit u Palasů, pod 
bytovkou, v Palučinách pod Hrubými a před vjezdem na Bačov. Stále 
čekáme na vyjádření. 

 Rozšíření prostor pro výjezdní jednotku hasičů – intenzivně projednáváme 
možnosti rozšíření prostorů pro naši výjezdní jednotku hasičů. Prostory, které 
mají v současné době jsou nedostatečné. Velitel výjezdní jednotky 
požaduje minimálně rozšíření místnosti určenou na odkládání zásahových 
obleků a převlékání hasičů při výjezdu. Postrádají také dílnu, toalety  
a sprchy. Ne všechny požadavky dokážeme ze strany obce splnit, ale 
hledáme kompromisní řešení.    

 Dočišťovací filtr u stávajícího septiku u hasičské zbrrojnice – ke stávajícímu 
septiku u hasičské zbrojnice je nutné dodat dočišťovací filtr, aby výstupní 
odpadní vody splňovaly zákonné limity. Na práce probíhá výběrové řízení. 
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Začít by se mělo, co nejdříve – opět v závislosti na počasí. Stavba 
proběhne za provozu budovy čp. 269. 

 Budova školy – nechali jsme vyčíslit náklady na výměnu oken na škole. 
Jedná se o částku cca 1.300.000,- Kč. Částka je to velká, ale znamenalo 
by to další krok v energetických úsporách provozu školy. Obhlížíme dotační 
tituly. 

 Hřbitov Lhota – živý plot byl na zimu přihnojen, k němu byl osazen ještě 
klasický pletivový plot. Stejný design plotu bychom chtěli dát i na protější 
stranu. Projednali jsme s odborníkem renovaci brány a zjistili, že stav zdi 
není 100% a je zbytečné renovovat bránu. Naplánujeme tedy nejprve 
opravu zdi a až poté renovaci brány.  

 Lipová alej u hřbitova na Lhotě – zastupitelstvo rozhodlo, na základě 
doporučení arboristy i naší komise pro životní prostředí, pokácení stromů po 
levé straně, novou výsadbu a ošetření stromů po pravé straně. Po levé 
straně jsou bohužel stromy v havarijním stavu. Údržba po radikálním řezu 
v minulosti neprobíhala, koruny jsou tak nevhodně rostlé, kmeny pukají.  
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 Hasičská zbrojnice na Komárově – vodovodní přípojka – stavba je 
povolena, u SČVK je podepsána smlouva o odběru a domluveno fyzické 
připojení. Můžeme začít se „zlidšťováním“ objektu. Přípojku začneme dělat 
hned, jak počasí dovolí. Dále je nutno opravit komín, natřít střechu…. 

 Vodovod Bačov / Lhota – posilovací vrt na Komárově je povolen a vyvrtán 
pod správou VHS. 

 Tři stodoly – po dlouhých peripetiích se podařilo získat všechny podpisy 
vlastníků dotčených pozemků. Projektant tedy může rozjet projekt pro 
stavební povolení!!! 

 Komunikace „Na Kopeček“ – projektant p. Balatka-Maršík; probíhají 
zjišťovací a přípravné práce, které potřebujeme znát: 

– skladbu skutečného terénu – budou provedeny 2 až 3 sondy, které nám 
prozradí složení terénu a odkryjí tak možnosti, které v budoucí stavbě 
máme 

–  skutečné vedení plynu – bohužel skutečnost neodpovídá tomu, co je na 
papíře  

Poté budou navrženy varianty, které budou probrány s vlastníky 
dotčených pozemků, tak jak bylo dohodnuto na setkání. 

 Kanalizace Slap / odvodnění křižovatky u Fejfarů / Ročárků – na projektu 
se pracuje 

 Propojení kanalizace mezi Sídlištěm a Třemi stodolami – projektant  
p. Koldovský; na projektu se začne pracovat až po dokončení projektu Tři 
stodoly 

 Roubenky – odkanalizování komunikace na Komárově  – vypracování 
projektu vyjednáváme s VHS.  

 

Dále rada obce: 

- projednala možnosti zhodnocení úspor na běžných účtech obce, 
možnosti spořicích a termínovaných účtů – vyjednali jsme další zvýšení 
úroků na spořicím účtu obce, kam jsme také převedli částku z ČNB  
a založili termínovaný účet s úrokovou sazbou 5,7% p. a. na šest měsíců.  

- projednává úpravu stávajících nájmů v obecních bytech a zastaralé 
smlouvy 

- vyjádřila se k záměru rybího přechodu, který by citelně zasáhl 
současnou ferratu Via Vodní brána 

- uzavřela veřejnoprávní smlouvy s Městem Semily na úseku řešení 
přestupků a výkonu městské policie, dále na úseku řešení trvalých 
pobytů a RÚIAN (Registr územní identifikace adres a nemovitostí). 
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- schválila finanční dar z rozpočtu obce ve výši 5.000,- Kč pro FOKUS 
Semily 

- schválila dotaci rybářskému spolku v Chuchelně ve výši 20.000,- Kč 
- odmítla finanční dar z rozpočtu obce pro organizaci Zdravotní klaun 

 

Zastupitelstvo projednalo a schválilo: 

- schodkový rozpočet s příjmy ve výši 15.914.914,- Kč a výdaji 
25.230.700,32; schodek bude financován zůstatkem z předchozích let 

- dotace pro SDH Chuchelna ve výši 69.967,- Kč na letní soustředění 
mládeže, nové překážky a pohonné hmoty na soutěže naší hasičské 
mládeže 

- dotace pro TJ Sokol Chuchelna ve výši 150.000,- Kč převážně na provoz 
sokolovny 

- nové tituly z Fondu rozvoje bydlení – pořízení fotovoltaických panelů, 
slunečních kolektorů a tepelného čerpadla 

- že odměny zastupitelů budou nadále poníženy o 20% oproti 
zákonnému nároku 

 

za vedení obce Chuchelna, Bc. Eva Peštová, starostka obce 

 

 

ÚZEMNÍ PLÁN OBCE 

Informace ohledně Změny č. 1 Územního plánu obce Chuchelna: 

Dne 15. 6. 2022 bylo MěÚ Semily – odborem územního plánování požádáno  
o stanovisko KÚ Libereckého kraje z hlediska zásad územního rozvoje. 

8. 7. bylo stanovisko KÚ Lib. kraje doručeno. 

22. 8. byly zaslány žádosti o stanoviska k vyhodnoceným námitkám  

a připomínkám. 

12. 9. byla zaslána žádost o stanovisko KÚ k dokumentaci SEA (Posuzování 

vlivů na životní prostředí). 

KÚ požádal dopracovat dokumentaci SEA, požadavek byl zaslán 
zpracovateli SEA. 

Mezitím se změnily zákonné požadavky a SEA musí být přepracována 
kompletně. Čekáme na zpracování. 
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Veřejné zasedání zastupitelstva 
obce Chuchelna 

 

se uskuteční ve čtvrtek 9. března 2023  

od 18,30 hodin 

v zasedací místnosti bývalého OÚ Chuchelna 
(čp. 269) 

 
Program:1) zpráva o činnosti rady obce 

 2) zpráva o hospodaření obce za rok 2022 
 3) zprávy výborů – finančního  

  a kontrolního 
    4) zpráva komise životního prostředí 
   5) informace komise Fondu rozvoje bydlení 

 6) rozpočtové opatření č. 1/2023 
 7) Plán obnovy venkova 2023-2025 

   8) různé 
 9) diskuse 

   10) usnesení, závěr 
 

Občerstvení zajištěno 

Srdečně zveme členy zastupitelstva a všechny občany 
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ODPADY 

Vážení spoluobčané, 
třídění odpadů je 
smysluplná součást našich 
životů, kterou každodenně 
přispíváme k ochraně 
našeho prostředí – odpad, 

který je správně vytříděn, 
slouží dále jako surovina 
pro výrobu nových produktů a nekončí bez využití na skládce.  
S ohledem na novou legislativu v oblasti životního prostředí, na uzákoněné 
omezení skládkování komunálních odpadů, a dále i skutečnost nárůstu cen 
svozu a likvidace komunálních odpadů zavedla obec Chuchelna v loňském roce 
nový systém sběru odpadů  „sběr odpadů od domu“ („door to door“ – „D2D“), 
který má za cíl snížit množství odpadů ukládaných na skládku a naopak 

zvýšit objem recyklovatelného odpadu.  

Domácnosti obdržely dvě nové popelnice na tříděný odpad – žlutou na plast  

a  modrou papír. Což mnozí z vás velmi kladně uvítali.  
Horší to bylo s černými nádobami, které se některým z vás musely vyměnit  
a zmenšit. Vycházelo se z počtu trvale žijících obyvatel v nemovitosti. Celý 

systém se spravedlivě nastavil pro celou obec. Výjimky v objemu popelnic se 

provedly individuálně občanům, kteří topí tuhými palivy nebo mají doma 

seniora či dítě s plenkami. Asi mi mnozí budou oponovat, ale zmenšení černých 
popelnic je nejúčinnější nástroj, jak donutit ke třídění. 
Domnívám se, že touto cestou se v dnešní době ubírají další města  
a obce.  

Pokud budu zcela upřímná, tento systém je finančně dražší. Bohužel svozová 
firma je v regionu monopolní a není možné vybírat s pomocí tendrů firmu 
nabízející nejnižší cenu. 
Připravila jsem pro vás, tedy pro ty, které problematika zajímá, srovnávací 
grafy, kde je krásně vidět, že nový systém zafungoval. Občané třídí více, a proto 
od společnosti Ekokom obec získala více finančních prostředků za vytříděný 
odpad.  
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Zákonem stanovený limit produkce odpadu pro rok 2022 byl stanoven na 190 

kg na 1 občana. Průměrně občan Chuchelny vyprodukoval 169,66 kg odpadu 
za rok, což dokazuje, že nově zvolený systém je účinný. 
V plnění separačního plánu vykazujeme limit 38 %. Dodávám, že naši 
zákonodárci odsouhlasili zákon, že do budoucna bychom měli vytřídit až 60 % 
z celkového objemu odpadů a v roce 2030 nastane konec ukládání na 

skládkách.  

Pro letošní rok vám vedení obce a nově zvolení zastupitelé chtěli ušetřit 
peněženku, proto se místní poplatek za odpady nezvedal, ale náklady za svoz 
odpadů jsou rok od roku vyšší.  
Děkujeme, že pečlivě třídíte, a že se účastníte systému door to door.  

          Lada Koublová 
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KNIHOVNA 

 

Na konci loňského roku 
proběhla rozsáhlá 
aktualizace celého 

knihovního fondu pod 

vedením regionálního 

oddělení Městské 
knihovny v Semilech. 

 

Knihovna prošla významnou proměnou. Byly vytříděny knihy opotřebované  
a zastaralé. Nyní se zde nacházejí knihy převážně do stáří 25 let. Čtenáři se ve 
výběru snadněji a rychleji zorientují.  Knihy jsou zkatalogizovány do nového 

knihovnického softwaru, který komunikuje s knihovnou v Semilech. Nadále budeme 

pokračovat v doplňování putovního souboru (výměnného fondu) z Městské knihovny 
Semily. Čtenářům je přístupný on-line katalog, který naleznete na našich webových 
stránkách. V neposlední řadě byla provedena povinná revize dle Knihovního zákona 
č. 257/2001 Sb.  

Knihy, které byly vyřazeny, jsme převezli do prostor obecního úřadu a v přízemí 
budovy jsou volně k dispozici. Přijděte si vybrat a dejte knihám druhou šanci. 

Lada Koublová 
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Zpráva velitele výjezdové jednotky SDH za rok 2022 

Za loňský rok jsme měli pouze 5 výjezdů naší jednotky, z toho jeden byl výjezd 

k požáru sazí v komíně, dvakrát to byla technická pomoc – odstraňování stromů 
spadlých přes komunikaci, jednou jsme pomáhali vyprostit padáčkáře ze stromu, kde 
se zahnízdil, a jednou jsme vyjížděli k planému poplachu na Klinkovice. 

Tímto bych chtěl poděkovat všem občanům, že se vzorně starají o své nemovitosti,  
a na nás tak zbývají převážně technické události. 

Kromě výjezdů jsme zajišťovali dopravu dětí ze školky a školy na lyžařský vlek na 

Kozákov a zpět, prováděli jsme požární asistenci při pálení čarodějnic na Veverce, 
účastnili jsme se společného cvičení okrsku v útoku, zalévali v období sucha výsadbu 

stromů u hřbitova v Chuchelně a Lhotě, alej na Hromovce a novou výsadbu u obecní 

bytovky. Jako každý rok jsme organizovali sběr šrotu.  

Na podzim jsme se zúčastnili dalšího cvičení s okrskem – tentokrát v dálkové dopravě 
vody ve Slané. Proběhlo také pravidelné školení mužstva – osmihodinové školení 
velitelů v Jilemnici se závěrečným testem.  

Jako odměnu jsme v naší hasičárně připravili malé občerstvení pro nás a naše drahé 
polovičky, jako poděkování za to, že s námi mají trpělivost, když je opustíme  
a běžíme hned k zásahu, třeba od nedělního oběda (už se mi to také stalo 😊), nebo 

jedeme na školení či provádíme údržbu na technice. Tímto jim ještě jednou děkuji.  

I pro letošní rok chystáme využít dotace z Libereckého kraje k obnově výstroje  

a výzbroje zásahové jednotky, nezapomeneme být nápomocni naší obci a proběhnou 
také další plánovaná školení mužstva. 

Protože už nějakou dobu vnímáme naše stávající prostory jako nedostatečné, 
snažíme se ve spolupráci s vedením obce najít vhodné řešení. Věřím, že se už brzy 
dočkáme vyhovujícího zázemí. 

Na závěr bych rád všem členům výjezdové jednotky poděkoval za obětavou práci při 
zásazích, školeních a údržbě techniky, a také za držení celoroční pohotovosti 24 
hodin denně bez nároku na odměnu. Děkuji jim i za náš skvělý výjezdový čas – při 
povinnosti výjezdu do 10 minut od vyhlášení poplachu se nám daří vyjíždět v 6. až 7. 
minutě. Znovu – všem velký dík. 
P. S.: Letos už máme do dnešního dne čtyři události, ale to podrobněji až za rok 😊. 

  Velitel JSDH Chuchelna Jiří Pokorný 

 

V Chuchelně 10. 2. 2023 
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Zimní radovánky v mateřské škole 

  Zima v mateřské škole již tradičně začíná podle pranostiky „Na svatého 

Martina, zima svůj chod začíná“. Martin na bílém koni přivezl první vločky sice až  
o týden později, ale dětem to nevadilo. Vynahradil jim je spoustou zážitků  
a aktivit, které je provázely po celý týden. Věřily, že k nám opravdu přijel, neboť 

jim ve školce nechal vzkaz s železnou podkovou, zaslechly dusot jeho kopyt  

a v mlze zahlédly jeho stín. Cestou do břízek dokonce nacházely kousky Martinova 
pláště a nakonec několik čokoládových podkov, na kterých si moc pochutnaly. 

Atmosféru začínající zimy dětem v MŠ navodila paní Dagmar Čemusová svým 
hudebně zábavným pořadem „ Muzikantský rok“. Poutavé vyprávění doprovázela 
zpěvem veselých písniček i vážnou hudbou, tj. výběrem z díla Antonia Vivaldiho 

„Čtvero ročních období“. 

 

 S dětmi jsme si říkali „Co má Zima na práci? Dělá si z nás legraci. Jednou 

mrzne, padá sníh, pak chodíme v kalužích…“ Zima na blátě trvala téměř až do 
konce ledna. Radovánky na sněhu musely počkat. Nevlídné období jsme využili pro 
řadu aktivit. Společně s třetí a čtvrtou třídou naší ZŠ jsme jezdili do Jilemnice na 
kurz plavání, a mezi tím jsme trénovali adventní písně a koledy na rozsvěcení 
vánočního stromu na návsi. Trochu napětí dětem přinesla do mateřské školy 

Barborka (Martina Urbánková). Strach se jim podařilo překonat také z čerta 
a čertice, které přivedl Mikuláš s andělem (Václav Jagri, Aneta Bémová, Věra 
Šimková a Anna Jínová).  
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



19 

 

 V průběhu dalších předvánočních aktivit jsme se s dětmi především věnovali 
nacvičování programu na vánoční besídku pro rodiče. Tentokrát jsme si ji zpestřili 
o příjemné posezení u kávy a čaje. Odměnou pro děti za jejich pilné nacvičování 
byla vánoční nadílka pod krásným stromečkem, který nám věnovala rodina Hlavova. 

Ježíšek byl bohatý, přinesl dětem dokonce i digitální hračky, na kterých se budou 
postupně učit programovat. Pochválit musíme všechny maminky za vynikající 
cukroví, které obohatilo náš velký vánoční stůl. 
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 K hezkým zážitkům dětí patřila i celá řada divadelních představení. Do KC 

Golf Semily jsme se vydali na krásné výpravné představení Divadla Krapet „Maxipes 

Fík“. Tři divadelní společnosti jsme si pozvali přímo k nám. Maňáskové divadlo 
Šternberk dětem zahrálo pohádky „Dlouhý, Široký a Bystrozraký“, „O Koblížkovi“,  

a „Tři prasátka“. Pohádku „O princezně Lesněnce“ jsme shlédli společně 
s Mateřskou školou Záhoří. Zahrálo nám ji Divadlo na cestách. Družební návštěva se 
vydařila a již se těšíme na další. Spoustu legrace jsme si užili při představení 
nazvaném „Z našeho statku“ v podání populárního Divadélka pro školy z Hradce 

Králové. Také příští týden děti shlédnou dvě pohádky. Jednu v KD Semily „ O zlaté 
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rybce“ divadla Drak, a tu druhou „Hrnečku vař“ se pokusí zahrát paní učitelky na 
karnevale v MŠ. 
 Také nový rok děti zahájily pohádkově – ve vlastnoručně zhotovených 
královských korunách a s koledou „My tři králové jdeme k vám“. 

 

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Jako v pohádce jsme se cítili i v době, kdy konečně krajinu kolem nás pokryl 
sníh. Děti stavěly sněhuláky nebo dokonce malovaly do sněhu barevné obrázky. 
Nejčastěji však „drandily“ na oblíbených ježdících. Na přelomu ledna a února se 
uskutečnila i plánovaná týdenní Lyžařská školička na Kozákově. Zima nám po celý 
týden přála a téměř každý den posílala pěknou sněhovou nadílku. Děti byly velmi 

šikovné, měly radost ze svých nových dovedností a zážitků z lyžování. Děkuji nejen 
všem instruktorům z Lyžařské školičky za trpělivost, ale i Věře Šimkové za pomoc 
při práci s dětmi a obecnímu úřadu za proplacení autobusové dopravy. 
Následující prosluněné dny jsme využili k malému výletu. Vydali jsme se  

k nedalekému krmelci nakrmit zvířátka a pozorovat jejich stopy. Děti šly s dobrou 

náladou. Všechny nesly v batůžku zvířátkům něco na zoubek. 
 

           Další spousta akcí děti ještě čeká. Doufáme, že jim budou přinášet jen 
radost, které není nikdy dost. Všem přejeme v novém roce mnoho radosti a pevné 

zdraví. 

    Za mateřskou školu Blanka Pekařová 
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Kulturní komise 

Vážení čtenáři, při ohlédnutí za uskutečněnými akcemi se musím vrátit na začátek 

adventu. Spojení Vánočních dílniček a Rozsvěcení vánočního stromu v jeden den je 

sice organizačně velice náročné, ale je zárukou vyšší návštěvnosti obou akcí. I tak 

však na dílničky dorazilo mnohem méně dětí, rodičů a prarodičů, než jsme čekali. 

Rozsvěcení pak ale proběhlo za velmi vysoké účasti obyvatel naší obce i žáků školy 

a školky. Poděkování za secvičené pásmo koled patří panu řediteli i celému jeho 

sboru. Atmosféra byla vskutku vánoční. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vánoční dílničky v sokolovně       

Občerstvení při rozsvěcení vánočního stromu 
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Protagonisté vánočního koncertu na Bačově 

Letošní novinkou byl vánoční koncert plný světových i českých melodií  

a koled. Ten se uskutečnil na sále v hostinci u Kodrů na Bačově. Krásně nazdobený 

sál byl zcela zaplněn posluchači a koncert měl veliký úspěch. Proto bychom ho 

chtěli pořádat již každoročně.  

Vzpomínkové promítací čtvrtky na obecním úřadě proběhly dva. V jednom 

jsme vzpomínali na Mikuláše ve školce a v druhém na Obecní plesy. Minimálně ještě 

dva další čtvrtky bychom chtěli společně vzpomínat, a taky je věnovat přednáškám. 

Ty nás čekají rovněž dvě. V únoru přednáška Balkánem v karavanu od Mgr. Tomáše 

Jecha a v březnu přednáška Bolest a pohybový systém od MUDr. Miroslava Holuba. 

Pak už přijde jaro, práce na zahrádkách a dlouhé dny. Promítání s přednáškami 

proto zas obnovíme až na podzim.  

Závěrem se ještě zmíním o závodech Kadlecova rokle. Pečlivě sledujeme 

stav Hromovky a bohužel, ani jeden víkend nebyla trať zatím sjízdná. Ledové 

plotny se střídají s holým asfaltem a o ochranných mantinelech sněhu si můžeme 

nechat zatím jen zdát. Možná zima ještě překvapí, ale moc naděje tomu zatím 

nedáváme.  

Těšíme se na hojnou návštěvnost všech budoucích akcí a na setkávání s vámi.  

Za kulturní komisi Vít Coufal 
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Poděkování 

 Touto cestou bychom chtěli jménem skautského střediska Varta Semily 

poděkovat vedení obce za propůjčení přízemí obecního úřadu za účelem rozdávání 

Betlémského světla. Na poprvé si přišlo zapálit světélko přes dvacet rodin ze všech 

koutů naší obce.  

Kočka (Lucie Ševčíková), Turbo (Tomáš Ševčík),  

Bělásek (Tereza Babková),Takin (Vít Coufal) 
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Tříkrálová sbírka v roce 2023 

 Také letos vás chceme informovat o tom, jak v naší obci probíhala 
Tříkrálová sbírka. Koledníci tradičně obcházejí domácnosti během prvních dvou 
lednových týdnů, tento rok konkrétně od 1. ledna do 15. ledna. U nás  
v Chuchelně jsme vyrazili do terénu v pátek 6. ledna, tedy přímo na svátek Tří 
králů. I když jsme se snažili být rychlí a obejít co nejvíce domů, nebylo v našich 
silách dojít do všech koutů naší obce. Stateční Kubík Košnarů a Danuška 
Kudrnáčová se mnou prochodili 5 hodin. Za tu dobu jsme ušli celkem 14 601 

dospělých kroků, což s ohledem na to, že se u každého domu zastavujeme  
a zpíváme, není vůbec málo. 
 Přestože hlavním cílem Tříkrálové koledy je přinášet požehnání do všech 
domovů, i letos se v Semilech a blízkém okolí podařilo do pokladniček získat 

na pomoc nemocným, hendikepovaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni  
a dalším jinak sociálně potřebným skupinám lidí celkem 121 140 korun. Z toho 
v Chuchelně se vybralo 8 970 korun. 
 Výtěžek Tříkrálové sbírky pomáhá především v místech koledy, kam se 
vrací 65% výtěžku. V Semilech a okolí je Tříkrálová sbírka organizována již 16 
let. Díky vaší štědrosti jsme pomohli celé řadě lidem v nouzi. Tato pomoc se 
může každým rokem dále rozrůstat. Děkujeme! 
 

 

Za tým tříkrálových koledníků  

Šárka Bažantová 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

ŽIVOTNÍ JUBILEA V  PROSINCI 2022  

A V LEDNU A ÚNORU 2023:  

 

 

 

      88 let Zdeňka Bursová 
      87 let Jiřina Bažantová 
        Zdeňka Buriánková 
      86 let Václav Brádle 

      85 let Mária Maršíková 
        Danuška Burkertová 
      84 let Janička Hajná 
      81 let Zdeňka Vajsová 
        Jana Coufalová 

      75 let Jitka Prachařová 
        Bohumil Šimek 
 70 let Zdeňka Machačná 
   Jan Neuman 

   Vlastimila Hrubá 

   Irena Neumanová 

 65 let Petr Plíva 

   Pavel Pekař 
 60 let Josef Matura (dodatečně - říjen 2022) 
   Jindřich Kovář 
 55 let Martina Tomíčková 
   Jana Marešová 
   Martin Andrle 
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 50 let Milan Kohout 

   Rostislav Medek 

   Radek Šefr 
   Šárka Chlumová 
   Jarmila Coufalová 

   Václav Bímon 

 

Do dalších let přejeme  
všem našim jubilantům  

pevné zdraví a mnoho štěstí! 
******************************************************************** 
 

OPUSTILI NÁS: 

 Pavel Kaňa 
 Zdeňka Havrdová 
 Jaroslava Šefrová 

 Miluše Salabová 
 

        

Pozůstalým rodinám vyjadřujeme soustrast. 

******************************************************************** 

 

Poznámka:  

V rubrice „Společenská kronika“ můžeme publikovat pouze životní 
jubilea, sňatky a narození dětí, k jejichž uveřejnění byl obci dán 
písemný souhlas příslušné osoby či zákonného zástupce, jedná-li se  

o narození dítěte. Nařizuje to zákon č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních 
údajů v platném znění. Telefonický souhlas není dostatečný, neboť jej 
nelze prokázat případné kontrole. 
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Ples v Chuchelné 

 Zástupci naší obce obdrželi opět pozvání na Obecní ples v Chuchelné  
u Opavy, a stejně jako v roce 2020 je nadšeně přijali. Výprava, která se dne  
3. února vydala na cestu, čítala 16 lidí, členové vedení obce a ti, kteří se 
přihlásili na zveřejněnou výzvu. Jeli jsme opět třemi vozidly, a zde považuji za 
vhodné uvést, že náklady na cestu si účastníci hradili ze svého. Vyrazili jsme  
v pátek v dopoledních hodinách a do Chuchelné na Obecní úřad jsme dorazili 
okolo 17. hodiny. Přivítal nás pan starosta Ing. Rudolf Sněhota, který nás uvedl 

do zasedací místnosti. Po krátkém rozhovoru při kávě a sklence na přivítanou 
jsme se odebrali ubytovat se a připravit se na večer. Většina výpravy byla stejně 
jako posledně ubytována za státní hranicí v penzionu v polských Krzanowicích. 
Já jsem byla pozvána na nocleh ke své kamarádce paní Martině Michalíkové.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Rudolf Sněhota a Bc. Eva Peštová oficiálně zahajují ples,  
v pozadí předsedkyně kulturní komise obce Chuchelná MUDr. Ilona Nedvědová 
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Vedení naší obce se starostou Chuchelné Ing. Rudolfem Sněhotou 

 

 Sraz jsme měli v Kulturním domě v Chuchelné krátce po 19. hodině, 
abychom se mohli v klidu najíst, než se začnou scházet plesoví hosté. Večeře 
byla vydatná a výborná – po ní jsme se přesunuli do hlavního sálu a zaujali 
místa u vyhrazených stolů. Zábava se velice brzy rozproudila, jak se na správný 

ples sluší a patří. Po oficiálním zahájení plesu jsme měli možnost sledovat 
zdařilé vystoupení mladého tanečního páru v sérii standardních tanců. V rámci 
plesového programu stejní tanečníci vystoupili později ještě s kompletní 
sestavou tanců latinsko-amerických. Obě vystoupení sklidila nadšený potlesk. 
Před půlnocí jsme byli svědky pochování basy. Jedná se o starý zvyk, kterým se 
zakončuje masopust, a na Obecním plese v Chuchelné symbolicky ukončil 
tamní plesovou sezónu.  
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Pohřební průvod 

 Do sálu vešel pohřební průvod s "farářem" v čele, na márách byla nesena  
basa, a za ní průvod plaček pěl pohřební písně. Po pohřebním proslovu farář 
přednášel krátké modlitby, na které publikum sborem odpovídalo: "Vyslyš nás, 
baso." Nevím, jak basa naložila s ostatními přáními, ale to, které znělo, "aby ti  
z Chuchelny pod Kozákovem zase neodvezli většinu cen z tomboly", splnila jen 

částečně. Neboť při půlnoční tombole si mnozí členové naší výpravy běželi 
vyzvednout pěkné ceny, někteří  opakovaně. No, úplně všichni ne ....  

 Po tombole se opět rozvířil taneční rej, který trval do pozdních nočních, 
možná lépe říci do brzkých ranních hodin. Na závěr hostitelé zazpívali 
Chuchelenskou hymnu, a pak už jsme se odebrali do místa noclehu. Noc byla 
bouřlivá, neboť na Hlučínsko přišla silná vichřice, která lámala stromy, silně 
hučela a tloukla vším, co nebylo připevněno – většinou jsme toho moc 
nenaspali. 

 Dopoledne jsme měli sraz opět na Obecním úřadu, kde jsme si při šálku 
výborné kávy sdělovali své dojmy ze včerejšího večera, a vedení obou obcí se 
již zamýšlelo nad dalšími budoucími návštěvami. Starosta Chuchelné Ing. 

Rudolf Sněhota opakovaně vyjádřil lítost nad tím, že naše návštěva byla 
tentokrát velmi krátká, ale po pravdě řečeno, počasí nějakým výletům vůbec 
nepřálo. Zatím alespoň naznačil, kam by se dalo vyjet na jaře či v létě. 



31 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V čele stolu místostarosta Chuchelny Martin Ráž, starosta Chuchelné  
Ing. Rudolf Sněhota, paní Sněhotová a starostka Chuchelny Bc. Eva Peštová 

  

  

 

 

 

 

 

 

  

 

A ještě závěrečné rozlučkové foto a před polednem jsme se vydali na cestu 
domů, opět vybaveni vydatnou svačinou. Milí přátelé, moc a moc vám 
děkujeme za milé přijetí a vlídnou pohostinnost, které se nám dostávalo na 
každém kroku. A brzy na shledanou! 

Ivana Heřmanová 
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SOKOL ZIMNÍM LETEM 

 

Taky vám ten čas tak letí? Nedávno začal 
nový rok, párkrát jsme odházeli sníh před 
vchodem a teď už rozmýšlíme, kam 
pojedeme v létě na dovolenou, protože to tu 
bude cobydup… Ale zkusme alespoň na 
chvíli přibrzdit, užít si přítomné okamžiky  
a teď s námi se i trochu ohlédnout zpátky  

a zavzpomínat na uplynulé měsíce.  

 

DIVADLO 

V sobotu 3. prosince k nám přijel divadelní soubor z Josefova Dolu zahrát hru 

Herkules a Augiášův chlív. Kdo čekal legrační divadlo v podání ochotníků, ten se 
tak úplně nedočkal. Bylo to totiž pojato spíše vážněji, nicméně herecky dobře 
provedené. Jelikož ale nepřišlo moc diváků, tak příště zvolíme opět nějakou 
komedii.  

 

PLES 

Po dvouleté pauze jsme se v sobotu 4. února mohli opět rozvlnit v bocích do 

rytmu hudby, hrála nám k tomu kapela Futrál. Oprášili jsme již trochu zapomenuté 
kroky tanců jako cha-cha, waltz, jive, tango, polka či valčík, případně jsme se 
prostě hýbali tak, abychom si ten tanec užili. Ono tancovat po dlouhé pauze není 
žádná legrace – často se totiž stává, že v tom páru si jeden kroky toho tance 

pamatuje, ale ten druhý je jaksi zapomněl, a musí tedy rukama a nohama 
improvizovat a do toho s úsměvem snášet ostré pohledy ze strany protějšku, aby 
to nedejbože neskončilo odchodem domů 😊. Ale žádné odchody se naštěstí 
nekonaly, všichni jsme si ples užili až do ranních hodin, a to nejen díky tanci  
a hudbě, ale i díky výbornému jídlu a pití. Mimochodem kapela Futrál byla skvělá, 
bodejť by ne, když jsou to muzikanti z Podkrkonošského symfonického orchestru. 

Děkujeme všem zúčastněným a budeme se těšit zase za rok. 

Mrzí nás, že ani na divadlo ani na náš ples nepřišel žádný zastupitel obce ze 
strany „Naše Chuchelna“. Veškeré naše akce a činnosti neděláme pro sebe, ale 
pro radost a potěšení ostatních spoluobčanů i přespolních, odměnou nám je jejich 
spokojenost a přivýdělek pro spolek, který zase putuje zpátky na činnost spolku. 
Proto si vážíme každého jednoho, kdo naše akce navštíví a podpoří nás tím. 



33 

 

SKI KOZÁKOV 

A předáváme slovo starostovi Martinu Pitlovi: 

Zahájení zimní sezóny jsme plánovali na vánoční svátky. S příchodem prvních 
prosincových mrazivých dní jsme se snažili připravit kozákovský Ski Areál  
k provozu. Dnem i nocí se sněžná děla nezastavila a stačilo už jenom rozhrnout 
obrovské hromady technického sněhu a urolbovat sjezdovku. Ale opět nám 
počasí nepřálo. O Vánocích příroda otočila a vlastně začalo jaro. Prvního ledna 
na Novoroční výstup na Kozákov teploměr vystoupal téměř k 15°C. Veškeré naše 
úsilí a vynaložená elektrická energie přišla vniveč, a všechen sníh roztál.  
O vysoké finanční ztrátě raději pomlčím.  A tak v třetím lednovém týdnu opět zase 
pěkně od začátku. Ale nyní se to již povedlo a zahájení sezóny nakonec přišlo  
23. ledna 2023. Od toho dne se motor lyžařského vleku na Kozákově nezastavil. 

Budeme doufat, že sezona bude dlouhá alespoň do konce března, aby 
vykompenzovala již zmiňované ztráty. V rámci šetření jsme omezili noční lyžování 
pouze na středu, pátek a sobotu. Před námi je několik akcí. Oblíbený kamarádský 
snowboardový závod KOZA 23, zákuskové závody pro malé i velké lyžníky a na 
závěr karneval pro všechny. 

Děkuji všem bratrům a sestrám, kamarádům i přátelům kozákovské stráně, kteří 
přikládají ruku k dílu a pomáhají ve svém volném čase provozovat vlek. Od 

zasněžování a rolbování, přes obsluhu vleku až po dobrovolníky, kteří tráví 
víkendy ve stánku s občerstvením. Bez vás všech by to nešlo.  

Informace z kozákovského vleku včetně záběrů ze tří web kamer je možné najít 
na www.ski.kozakov.cz a aktivní jsme i na facebooku či instagramu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.ski.kozakov.cz/
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PING–PONG 

Již šestým rokem soutěží muži pod hlavičkou TJ Sokol Chuchelna v okresním 

přeboru ve stolním tenise. Soutěž je vždy rozdělena na podzimní a jarní kolo, po 
podzimní části soutěže jsou v konkurenci dalších devíti družstev na slibném  
4. místě. Nechť se jim daří i v jarním kole. 

PLÁNOVANÉ AKCE 

Cestovatelská beseda – 4. 3. od 18:00 „Krása Francouzských Alp na GR5“ – 

sourozenci Dominika a Jakub Roztočilovi 

Výroční schůze Sokola – termín bude upřesněn 

Divadelní představení – na přelom března a dubna plánujeme dvě divadla, jedno 
pro děti a jedno pro dospělé. Bližší informace budou vyvěšeny na obvyklých 
místech. 

Májový pochod – v sobotu 6. 5. si projdeme tradiční trasu Chuchelna – Rotštejn – 

Dolánky, krásné počasí je objednáno, tak pojďte s námi! 

Chuchelská pouť – ta se bude se konat sice až 10. června, ale již od dubna se my 
ženy budeme opět scházet v sokolovně a připravovat na pouť různé výrobky, 
zejména růže do střelnice. Tímto mezi nás zveme všechny ženy i holky, každá 
ruka se hodí a navíc je vždycky veselo  

A na následujících řádcích předáváme slovo Šárce Bažantové, která nám 
připomene další část sokolské historie z naší obce: 

Tělovýchovná Jednota Sokol v Chuchelně na začátku 70. let 

Bílá místa v Kronice chuchelského Sokola 

V sedmdesátých letech minulého století prožívala zdejší tělovýchovná 
jednota Sokola bez nadsázky své zlaté časy, co se týče sportovní činnosti. 
Náčelník Sokola Bohumil Bucek prohlásil, že v roce 1971 byla za 
předchozích deset let jeho působnosti nejvyšší účast cvičenců. Cvičitelé si 
pochvalovali krásnou čistou sokolovnu, hřiště; v létě zde bylo koupaliště 
sloužící v zimě jako kluziště; pořádaly se časté vycházky do přírody, lyžařské  
a sáňkařské závody, jakož i autobusové zájezdy financované jednotou 
Sokola.  

V roce 1971 bylo do sokolovny zavedeno ústřední topení. Anna 
Kocourková k tomu v sokolské kronice píše: “Zde je nutné vyzdvihnout 

zásluhu již tolik aktivního člena při budování koupaliště, br. Jaroslava 
Bažanta. Když viděl, že topení již dlouho plánujeme a stále nedochází  
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k jeho realizaci, vzal si tento úkol za svůj, topení sehnal  
a nelitoval volného času a cest ze Železného Brodu, kde bydlí, a více než 
dva měsíce sem jezdil pracovat a pohánět dílo kupředu… Dále má zde 
zásluhu br. Celestýn Kyloušek, který řídil práci denně již od rána, a mnoho 
ostatních, mladých i starších bratří, pracujících na tomto pro nás velikém 
díle.” Anna Kocourková ještě dodává: "Tak vidíte, budoucí čtenáři těchto 
řádků, takhle my tu žijem a pracujem, abychom Vám odevzdali  
v pořádku, co jsme sami od svých předků zdědili.” 

Bohužel, po obrodných šedesátých letech začala zde kulturní činnost za 
tou sportovní trochu pokulhávat. Přestala se nacvičovat a hrát divadla, 
což paní kronikářka komentuje takto: “Starší sestry a bratři vědí, jaký to 
býval krásný a vyplněný život, když se chodilo do zkoušek. Bývala zde 
jedna sestra, nápověda, která zde tři hodiny polykala prach  
v nápovědní boudě, aby pak doma u šicího stroje do rána doháněla, co 
zkouškou zameškala. Býval zde ochotník, který měl dlouhou a kamenitou 
cestu domů. Doma pak do rána brousíval skleněné kamínky, aby se  
s hotovou prací ve čtyři ráno vydal pěšky, s ruksakem na zádech, až někde 
do Lestkova. A podobných tu bylo mnoho, téměř všichni. Dělali to  
s úsměvem a rádi, neboť se těšili, že se zas sejdou v sokolovně se svými.” 

Roky 1972, 1973 a 1974 jsou v sokolské kronice bez jediného údaje, jediné 
vzpomínky. Pokud máte například výroční zprávy z valných hromad nebo 
jiné dokumenty či fotografie z těchto let, budeme vám velmi vděčni, 
poskytnete-li je nám ke zkopírování a založení do kroniky.  

Za případné doplnění těchto mezer vám děkujeme. 

Šárka Bažantová 

 

Zde ještě přikládám 
fotodokumentaci ze zřejmě 
prvních sáňkařských závodů 
Kadlecova rokle (1969, nebo 

zač. 70. let): 

 

 

Jan Tomíček a Karel Morávek 
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Zleva: František Kadlec,  
Jan Plíva, Josef Kyloušek, 
Marie Šimková a Břetislav 
Plíva 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Olga Morávková,  

 Jindra Kovář  
 a Jaroslava Plívová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Závodníci 
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Přejeme vám krásné jaro plné radosti a nových zážitků. 

za Sokol sestry Magdalena Ceé, Jana Vocelková a Markéta Tomšová 
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Zpráva Mysliveckého sdružení Chuchelna 
 

 Podzim v Mysliveckém sdružení Chuchelna je ve znamení příprav na zimní 
přikrmování. Sháníme jadrné krmivo tak, aby bylo pokud možno za dobrou cenu. 
Nejlepší je oves nebo ječmen v množství až 25 q. Pšenice obsahuje mnoho 
lepku, který trávicímu ústrojí zvěře neprospívá. Sušíme jeřabiny, kaštany  
a žaludy, které v zimním období naší zvěři výrazně zpestřují jídelníček. 
Opravujeme krmná zařízení, kterých máme v honitbě asi 14. Koncem října 
navážíme do těchto krmelišť seno, letninu (sušené kopřivy a maliník) a výše 
uvedené krmivo. Nikde by neměla chybět kusová sůl, takzvaný liz, který výrazně 
ovlivňuje zdravotní stav zvěře. Přikrmování se týká přibližně 4 až 5 měsíců 
počínaje listopadem. Jelikož ve sdružení je 11 členů a věkový průměr je okolo 63 
let, někteří myslivci nezvládají svůj úsek nakrmit a pomoci musejí ti mladší. Prostě 
chybí mladá krev. 
 Honitba Mysliveckého sdružení je 1.111 ha a rozkládá se na 
severovýchodních stráních Kozákova. Její hranice tvoří katastrální hranice obce  
a části Semil (Lomy až k rozvodně). Ze zvěře tu převládá zvěř srnčí, jejíž stavy 
pomalu klesají, aniž bychom znali skutečnou příčinu. Avšak jen na silnicích 
zahyne přibližně 20 % srnčí populace. Zajíci již spoustu let zůstávají na stejné 
úrovni, jeho stavy se viditelně nezvyšují. Zvážíme, zda bychom zkusili nakoupit 
chovné páry z oblastí, kde se zajícům ještě daří. Černá zvěř naším revírem jen 
protahuje a vrací se do souvislejších lesních porostů v sousedních honitbách. 
Stojí to hodně úsilí a proseděných nocí na posedech, aby se člověk trefil do jejich 
času. Zvěř bažantí se přes veškeré úsilí úplně vytratila. Každoročně část 
populace vypouštíme do volné přírody a výsledek je nula. Nejlépe se daří zvěři 
škodící přírodě, jako jsou lišky, kuny a jezevci. Zaznamenán byl výskyt psíka 
mývalovitého, vydry a norka severoamerického. I přes to, že odlovíme ročně  
v průměru 12 lišek, stále se jejich počet obnovuje tím, jak přecházejí se 
sousedních honiteb, kde se jejich odlovu nedostatečně věnují. Nebudeme naříkat, 
nýbrž budeme věřit v lepší budoucnost.  
 Loučíme se naším pozdravem "Myslivosti zdar". 

Stanislav Maryško, myslivecký hospodář 
 

 
 
 
 
 
 

Ilustrační fotografie Richard Stehlík 
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VÝZNAMNÁ VÝROČÍ V OBCI CHUCHELNA V ROCE 2023 

 

6. 5. 1878  145 let položen základní kámen školy 

1883   140 let zřízena čtenářským spolkem žákovská a obecní  
knihovna při škole 

4. 2. 1888  135 let založení Sboru dobrovolných hasičů Kuchelna;  
velitelem zvolen František Plíva 

1898   125 let postavena cihelná lhotecká kaplička za starosty  
Petra Buriánka na pozemku prvního zvoníka  

 J. Kadlece 

 

1913   110 let postavení kaple; 26. 10. 1913 kaple vysvěcena –  

patron sv. Antonín Paduánský 

1913   110 let přenesení zvonu do nové kaple (po 3 letech  
zrekvírován pro válečné účely) 

1913   110 let založení obecní knihovny 

srpen 1923  100 let zakoupena vozní stříkačka pro SDH Komárov 

1923   100 let postavena komárovská kaplička za starosty  
Josefa Prskavce 

1928   95 let  postavena silnice z Bačova na Komárov 

24. 6. 1928   95 let  slavnostní otevření Riegrovy chaty na Kozákově 

 

 

 

 


